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Pula, 07.12.2022

Članovima Koordinacijskog vijeća 
za Urbano područje Pula
- prema dostavnoj listi

PREDMET: Zapisnik sa 3. sjednice Koordinacijskog vijeća za Urbano područje 
Pula

MJESTO ODRŽAVANJA:      Sala Poglavarstva, Grad Pula, Forum 1

DATUM:                                   20.06.2022.

POČETAK:                               9:00 h

ZAVRŠETAK:                          9:40 h

PRISUTNI:                                prema potpisnoj listi

Svi članovi Koordinacijskog vijeća pozvani su 13. lipnja 2022. na prisustvovanje trećoj 
sjednici Koordinacijsko vijeća 20.06.2022.



PRISUTNI ČLANOVI:   

Filip Zoričić, gradonačelnik, Grada Pula-Pola
Emili Janko, opunomoćenica, Grad Vodnjan-Dignano
Dalibor Paus, načelnik, Općina Barban
Danijela Anjoš, opunomoćenica, Općina Fažana
Marko Ravnič, načelnik, Općina Ližnjan
Predrag Pliško, načelnik, Općina Marčana
Suzana Racan Štern, opunomoćenica, Općina Medulin
Dean Perković, načelnik, Općina Svetvinčenat

Utvrđena je nazočnost svih 8 članova Koordinacijskog vijeća.

Dnevni red treće sjednice Koordinacijskog vijeća: 

1. Uvodno obraćanje predsjednika Koordinacijskog vijeća - gradonačelnika Grada Pule dr.sc. 
Filipa Zoričića, prof.
2. Usvajanje zapisnika sa druge sjednice
3. Integrirani teritorijalni program - informacija o e-savjetovanju; Specifični cilj 5 (i), 
Indikativno prihvatljiva područja ulaganja 
4. Status izrade SRUP-a 2021.-2027. (osvrt na Rješenje Upravnog odjela za održivi razvoj IŽ)
5. Akcijski plan - davanje mišljenja
6. Razno

Ad1 Predsjednik Koordinacijskog vijeća, gradonačelnik Filip Zoričić, uvodno je pozdravio 
sve prisutne te predao riječ g. Damiru Prhatu, voditelju Odsjeka za provedbu ITU mehanizma 
pri Upravnom odjelu za lokalnu samoupravu Grada Pula-Pola, koji se obratio prisutnima 
predstavljajući dnevni red treće sjednice Koordinacijskog vijeća, napominjući da će točku 4 i 
5 dnevnog reda prezentirati predstavnici konzultantske tvrtke  Urbanex d.o.o. 

Dnevni red je jednoglasno usvojen.

Ad2 Utvrđeno je da zapisnik druge sjednice Koordinacijskog vijeća dostavljen svim 
članovima. Na dostavljeni zapisnik nisu pristigli povratno komentari ni primjedbe, te je isti 
nakon glasanja jednoglasno usvojen.

Ad3 Uslijedila je prezentacija „Integrirani teritorijalni program - informacija o e-
savjetovanju; Specifični cilj 5 (i), Indikativno prihvatljiva područja ulaganja“ koju je detaljno 
prezentirao g. Prhat. Isti se osvrnuo na važnost e-savjetovanja, provedenih u drugoj polovici 
svibnja 2022. naglašavajući da je kroz nacrt Integriranog teritorijalnog programa već vidljiv 
programski okvir koji bi u završnici mogao biti konačan. Navedeni okvir je posebno važan, 
kako je naveo Prhat, zbog strateških projekata urbanog područja, koji su prezentirani od strane 
Prhata, povezani s jednim ili dva područja ulaganja iz  Integriranog teritorijalnog programa – 
specifični cilj 5 (ITP – SC 5(i)). Prihvatljiva područja ulaganja u sklopu cilja 5(i) su 
Brownfield, kulturna baština i turizam, čisti i pametni gradski promet, pilot projekti na razini 
gradskih naselja i četvrti te promicanje energetske učinkovitosti, zelena infrastruktura, 



ulaganja u višenamjensku infrastrukturu i javne površine, razvoj poduzetništva u urbanim 
područjima i toplinarstvo. Prhat je za prikaz projekata u tablici rekao da se radi o 
izvanrednom temelju za provedbu ITU mehanizma u novom razdoblju 2021. 2027. Izuzeo je 
mogućnost financiranja u okviru ITU mehanizma jedino projekt „Izgradnja doma za starije“ 
Općine Fažana jer nema poveznice s područjima ulaganja iz pometnutog cilja s obzirom da se 
radi o novoj izgradnji. 

Od strane Ministarstva regionalnoga razvoja i fondova EU nema novih informacija vezano za 
raspisivanje Poziva za odabir gradova u kojima će se provoditi ITU mehanizam. U narednom 
periodu se očekuje nastavak aktivnosti na usvajanju programskih dokumenata za novo 
razdoblje a isto tako se očekuje da će se definirati financijske alokacije za urbana područja.

Ad4 Gradonačelnik grada Pula-Pola, g. Filip Zoričić se osvrnuo na potrebu izrade Studije 
utjecaja na okoliš vezano za izradu SRUP-a. Nadležni odjel Istarske županije dostavio je 
Rješenje kojom se nalaže obvezna izrada navedene studije. Grad Pula je uložio žalbu na 
predmetno rješenje te se očekuje očitovanje resornog ministarstva. 

G. Mario Gregar, iz tvrtke Urbanex d.o.o. istaknuo je kako nisu još poznate alokacije po 
područjima ali se zna indikativno koja područja će imati manja a koja više sredstava, ta se po 
tim treba i voditi kod realizacije projekta. Npr. Za kulturu i poduzetništvo će biti manje 
sredstava, međutim bit će otvoreni natječaji na nacionalnoj razini iz drugih programa i izvora 
financiranja te je Gregar savjetovao da se primjeni opcija ulaganja iz ITU sredstava u 
kombinaciji s dva ili više izvora kod većih projekata ITU mehanizma. Gregar je savjetovao da 
se projekti u zrelijoj fazi izvedljivosti prijavljuju i na NPOO  (Nacionalni plan oporavka i 
otpornosti). Osim NPOO postoje i razne druge mogućnosti financiranja za određene projektne 
faze te je Gergar naveo primjere kao što su: razni sadržaji u turizmu, energetska učinkovitost, 
promet i okoliš, poduzetništvo a za koje će resorna tijela na nacionalnoj razini uskoro 
raspisivati natječaje što iz državnog proračuna, što iz europskih fondova, s mogućnošću 
korištenja bespovratnih sredstava uz one planirane za ITU ulaganja. Javljanje na navedene 
natječaje je posebno isplativo kako je naglasio Gregar jer se tako može iskoristiti postojeća 
dokumentacija bez rizika da ista propadne i ne bude više važeća, posebice za projekte koje se 
želi realizirati u fazama.

Što se tiče samog SRUP-a 2021.-2027 predstavnik tvrtke Urbanex d.o.o naglasio je da je 
gotova Analiza stanja i  Strateški okvir koji definira viziju razvoja Urbanog područja Pula i 
aktivnosti povezane sa dostavljenim projektima.  Dobiveni podatci baziraju se na analizi 
stanja i mišljenju dionika s terena. Akcijski plan isto tako definira nacrt područja ulaganja. 
Zasebna baza projekta naglašena je u akcijskom planu i integrirana u Strateški okvir. Ono što 
je ostalo je usklađivanje s SPUO-a. kako je zaključio Gregar ostalo je za odraditi javno 
savjetovanje i mišljenje JLS kako bi se u konačnici usvojila strategija.

Damir Prhat se nadovezao na g. Gregara naglašavajući da se intenziviraju aktivnosti na 
pripremi svih projekata s posebnim naglaskom na strateške projekte s obzirom da je za 
uspješnost prijave i realizacije projekata ključna zrelost projekata odnosno rješavanje 
imovinsko pravnih odnosa i izrada projektne dokumentacije, te je pozvao prisutne da postave 
pitanja.

Načelnik općine Ližnjan-Lisignano, g. Mako Ravnić pokrenuo je pitanje inflacije te 
povećanje troškova iznad planiranih koji će se zasigurno povećati. Stoga ga je zanimalo ako 



bespovratna sredstva se mogu uvećati u kompenzaciji novčanih razlika. Kolegica  Ivana 
Katurić, iz tvrtke Urbanexa d.o.o istaknula je da je trenutno situacija nepovoljna i da se može 
vidjeti da se odustaje od projekata. Građevinari biraju uplatu garancije i odlazak s projekta. 
Naglasila je da bespovratna EU sredstva ostaju ista te da će se ista morati rješavati na 
drugačije načine, ili povoljnim kreditnim linijama ili iz vlastitih sredstava prijavitelja. 
Međutim, isto tako savjetovala je da se funkcionalna cjelina u projektima pokuša odvojiti po 
fazama odnosno za izradu troškovnike dati uputu kako izraditi iste imajući u vidu da se 
prolazi kroz javne nabave te je dozvoljeno povećanje troškova ali iz sredstava JLS a ne 
bespovratnih sredstava kako je prethodno naglašeno. 

Načelnik općine Barban Dalibor Paus, postavio je pitanje vezano za rokove odnosno kada će 
biti objavljeni prvi natječaji ITP-a 2021.-2017 kako bi se općine bolje pripremile i 
organizirale imajući u vidu da imaju ograničene proračune a potrebno je izraditi određenu 
projektnu dokumentaciju. Kolegica Katurić iz tvrtke Urbanex d.o.o. izjavila je da bi prvi 
natječaji trebali biti objavljeni u prvom kvartalu 2023. godine. Kako je naglasila da ako se 
usporede natječaji NPOO, energetske obnove, brownfielda, održiva mobilnost i kulturna 
baština i turizam, a koji će uskoro biti objavljeni, radi se o sitnim izmjenama i male promjene 
dokumentacije te su natječaji skoro  preslika natječaja iz prethodnog razdoblja pa je potrebno 
manje vremena za izradu istih. 

Katurić je izjavila da se očekuje za otprilike dva mjeseca odobrenje ITP-a. U prošlom 
razdoblju ITU 2014.-2020. bilo je potrebno 3 godine za uspostavu sustava. Stoga, posebice za 
stare „ITU gradove“, očekuje se da će provedba teći brže i s manje poteškoće. Katurić je 
savjetovala da se radi na projektima koje se može prijaviti na područja s velikim alokacijama 
jer na taj način se može prijavljivati dio projekta u različitim područjima. 

Gradonačelnik grada Pula-Pola, g. Filip Zoričić zahvalio je prisutnima i zaključio sjednicu. 

Prilozi:

- potpisna lista

- punomoć Grad Vodnjan

- punomoć Općina Fažana

- punomoć Općina Medulin

PREDSJEDNIK KOORDINACIJSKOG 
VIJEĆA

URBANOG PODRUČJA PULA
GRADONAČELNIK GRADA PULA-POLA

Dr. sc. Filip Zoričić, prof.



DOSTAVITI:

GRAD VODNJAN-DIGNANO
Gosp. Edi Pastrovicchio, gradonačelnik

OPĆINA BARBAN
Gosp. Dalibor Paus, načelnik

OPĆINA FAŽANA
Gosp. Radomir Korać, načelnik

OPĆINA LIŽNJAN-LISIGNANO
Gosp. Marko Ravnić, načelnik

Općina MARČANA
Gosp. Predrag Pliško, načelnik

OPĆINA MEDULIN
Gosp. Ivan Kirac, načelnik

OPĆINA SVETVINČENAT
Gosp. Dean Perković, načelnik



Ovo je elektronički dokument sukladan uredbi (EU) broj 910/2014. 
Skeniranjem ovog QR koda, sustav će vas preusmjeriti na stranice izvornika 
ovog dokumenta, kako biste mogli provjeriti njegovu autentičnost.
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